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ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ - ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ  

 

 

Θέμα: Η συνάντηση αντιπροσωπείας του Δ.Σ. της ΟΔΥΕ με τους κ.κ. 

Υπουργό και Υφυπουργό Δικαιοσύνης  

  
 

Την Παρασκευή 30/8/2024 πραγματοποιήθηκε συνάντηση εκπροσώπων του Δ.Σ. της 
Ο.Δ.Υ.Ε. με τους κ. Γεώργιο Φλωρίδη, Υπουργό Δικαιοσύνης και κ. Ιωάννη Μπούγα, 
Υφυπουργό Δικαιοσύνης. Το βασικό αντικείμενο αυτής ήταν τα σοβαρά προβλήματα, 
που δημιουργούνται στα δικαστήρια από την εφαρμογή των διατάξεων του 
Ν.5108/2024(ΦΕΚ65Α΄/2.5.2024): «Ενοποίηση του πρώτου βαθμού δικαιοδοσίας, 
χωροταξική αναδιάρθρωση των δικαστηρίων της πολιτικής και ποινικής δικαιοσύνης 
και λοιπές ρυθμίσεις του Υπουργείου Δικαιοσύνης». 

 

Κατά τη συνάντηση, κατατέθηκε το με αριθμό 232/29-8-2024 έγγραφό 

μας μέσω του οποίου απαιτήσαμε από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου 

Δικαιοσύνης, να υλοποιηθούν άμεσα τα εξής: 

 
1ο) Να αποσύρει η κυβέρνηση από το υπό διαβούλευση νομοσχέδιο τη διάταξη της 
παραγράφου 1 του άρθρου 68, που αναφέρεται στη μετακίνηση δικαστικών 
υπαλλήλων στα Περιφερειακά και Παράλληλα Πρωτοδικεία με Πράξη του 
Διευθύνοντος το Πρωτοδικείο της Έδρας,  
 
2ο) Να διαγραφεί η λέξη «ή γραφεία» στην παράγραφο 1 του άρθρου 68 του υπό 
ψήφιση νομοσχεδίου  «1. Σε κάθε δικαστήριο και εισαγγελία λειτουργεί γραμματεία. Η 
γραμματεία αποτελεί ενιαία οργανική μονάδα και μπορεί να περιλαμβάνει γενική 
διεύθυνση, διευθύνσεις, τμήματα ή γραφεία…….» 
 
3ο) Να προχωρήσει ΑΜΕΣΑ ΤΟ ΔΙΑΧΡΟΝΙΚΟ ΑΙΤΗΜΑ ΤΟΥ ΚΛΑΔΟΥ ΓΙΑ ΜΑΖΙΚΟΥΣ 
ΔΙΟΡΙΣΜΟΥΣ 1000 ΔΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΚΛΑΔΩΝ ΚΑΙ ΕΙΔΙΚΟΤΗΤΩΝ 
και μέσω της δυνατότητας που δίνει το άρθρο 11 του Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων, 
 
4ο) Να επαναθεσμοθετηθεί ΑΜΕΣΑ με το  υπό διαβούλευση νομοσχέδιο το επίδομα 
αναγνώρισης των ειδικών συνθηκών, δηλαδή η «Πάγια Μηνιαία Αποζημίωση», ποσού 
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185€, «που καταργήθηκε εν μία νυκτί», με τον Ν.4024/2011 (ΦΕΚ226Α΄/27.10.2011), 
δεδομένου ότι σήμερα, περισσότερο από κάθε άλλη φορά, με τις ελλείψεις σε 
ανθρώπινο δυναμικό, με την εφαρμογή του δικαστικού χάρτη (Ν.5108/2024), αλλά και 
με την εφαρμογή του Ν.5095/2024(μεταφορά δικαστηριακής ύλης σε δικηγόρους), 
επιβαρύνονται οι συνθήκες εργασίας των Δικαστικών Υπαλλήλων, τόσο ως προς τον 
όγκο δουλειάς που συσσωρεύεται, όσο και ως προς τις ευθύνες που τους ανατίθενται 
και τις πιεστικές και ανελαστικές προθεσμίες που τίθενται από τις εφαρμοζόμενες νέες 
διατάξεις, 
 
5ο) Να υπάρξει σαφής δέσμευση του Υπουργού Δικαιοσύνης, για την ΑΜΕΣΗ 
ΕΠΙΛΥΣΗ όλων των προβλημάτων  που  τέθηκαν με το έγγραφο αυτό. 
 
Επίσης, πέραν των ανωτέρω, θέσαμε εκ νέου και για πολλοστή φορά, μετ΄ επιτάσεως 
μάλιστα στον κ.Υπουργό Δικαιοσύνης και το αίτημά μας για ανασύσταση-
τροποποίηση του Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων, δεδομένου ότι πλείστες διατάξεις 
(όπως η αξιολόγηση, η επιλογή προϊσταμένων οργανικών μονάδων κλπ.), είναι 
δυσλειτουργικές ή ανεφάρμοστες στην πράξη, με αποτέλεσμα να δημιουργείται 
σωρεία καθυστερήσεων και συνακόλουθα αδικιών, σε πολλά ζητήματα που 
σχετίζονται τόσο με την υπηρεσιακή εξέλιξη των Δικαστικών Υπαλλήλων, όσο και με 
την ίδια τη λειτουργία των δικαστικών υπηρεσιών. Τέλος, θέσαμε, για μία ακόμα φορά, 
όπως και στην προηγηθείσα προ διμήνου συνάντησή μας, το ζήτημα της μη ύπαρξης 
κονδυλίων υπερωριών για το υπόλοιπο του έτους 2024, δεδομένου του πενιχρού και 
ελλιπούς κονδυλίου που έχει ήδη δοθεί σε ένα μέρος μόνο των δικαστικών 
υπηρεσιών και των δικαστικών υπαλλήλων της χώρας 
 
Ως προς τα ζητήματα που σχετίζονται με την εφαρμογή των διατάξεων του δικαστικού 
χάρτη(Ν.5108/2024),διαπιστώνουμε ότι ορισμένα εξ αυτών αντιμετωπίζονται με θετικό 
τρόπο και στη βάση των επιχειρημάτων που θέσαμε στην πολιτική ηγεσία του 
Υπουργείου Δικαιοσύνης. 
  
Έτσι βλέπουμε ότι, στο ήδη κατατεθειμένο σχέδιο νόμου με τίτλο «ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ 
ΣΤΟΝ ΚΩΔΙΚΑ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΔΙΚΟΝΟΜΙΑΣ, ΣΤΟΝ ΚΩΔΙΚΑ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΩΝ 
ΚΑΙ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗΣ ΔΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΛΕΙΤΟΥΡΓΩΝ ΚΑΙ ΣΤΟΝ ΚΩΔΙΚΑ ΠΟΙΝΙΚΗΣ 
ΔΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΣΕ ΕΝΑΡΜΟΝΙΣΗ ΜΕ ΤΗΝ ΕΝΟΠΟΙΗΣΗ ΤΟΥ ΠΡΩΤΟΥ ΒΑΘΜΟΥ 
ΔΙΚΑΙΟΔΟΣΙΑΣ ΜΕ ΤΟΝ Ν. 5108/2024 – ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ» , 
έχουν επέλθει, μετά τη συνάντησή μας οι παρακάτω μεταβολές: 
 
1ο) μετά την παρέμβαση της Ο.Δ.Υ.Ε. η διατύπωση του άρθρου 68 (της διαβούλευσης)  
και ήδη άρθρου 69(στο κατατεθέν σχέδιο νόμου): «Με πράξη του προέδρου του τριμελούς 
συμβουλίου διεύθυνσης ή του διευθύνοντος το πρωτοδικείο της έδρας της περ. α) του άρθρου 
3 του ν. 5108/2024 επιτρέπεται η μετακίνηση δικαστικών υπαλλήλων από και προς 
παράλληλες ή περιφερειακές έδρες πρωτοδικείου των περ. β) και γ) του άρθρου 3 του ίδιου 
νόμου προς κάλυψη υπηρεσιακών αναγκών και για το, κατά την κρίση του, αναγκαίο χρονικό 
διάστημα.» αντικαταστάθηκε από την εξής: Άρθρο 69 «Με πράξη του προέδρου του 
τριμελούς συμβουλίου διεύθυνσης ή του διευθύνοντος το πρωτοδικείο της έδρας της περ. α) 
του άρθρου 3 του ν. 5108/2024 επιτρέπεται η μετακίνηση δικαστικών υπαλλήλων από 
και προς παράλληλες ή περιφερειακές έδρες πρωτοδικείου των περ. β) και γ) του 
άρθρου 3 του ίδιου νόμου προς κάλυψη επειγουσών υπηρεσιακών αναγκών.» 
Δηλαδή χωρίς να απαλείφεται εντελώς η διάταξη για τη μετακίνηση, περιβάλλεται 
έστω με τον χαρακτηρισμό «επειγουσών υπηρεσιακών αναγκών», που καθιστά τη 
μετακίνηση σαφώς δυσκολότερη. 
 



2ο) Μετά την παρέμβαση της ΟΔΥΕ, δόθηκε μία προσωρινή λύση τριών (3) μηνών ως  
προς την αδικία σε βάρος των Προϊσταμένων Οργανικών Μονάδων των 
Ειρηνοδικείων που καταργούνται, αφού στο άρθρο 105 του νομοσχεδίου, 
προβλέπεται: 
«Άρθρο 105: Επίδομα θέσης ευθύνης προϊσταμένων δικαστικών υπαλλήλων και 
δυνατότητα ανάθεσης ομοίων καθηκόντων από τον διευθύνοντα το πρωτοδικείο 
«Στους δικαστικούς υπαλλήλους που με βάση τις διατάξεις του Κώδικα Δικαστικών 
Υπαλλήλων (ν. 4798/2021, Α’ 68) ή άλλη ειδική διάταξη έχουν ήδη οριστεί, με απόφαση 
του υπηρεσιακού συμβουλίου ή πράξη του προϊστάμενου, προϊστάμενοι τμήματος 
δικαστηρίου, διατηρείται και μετά την έναρξη ισχύος του παρόντος το επίδομα θέσης 
ευθύνης που λαμβάνουν και μπορούν να τους ανατίθενται όμοια καθήκοντα από τον 
διευθύνοντα το πρωτοδικείο στο οποίο υπηρετούν μετά την έναρξη ισχύος του ν. 
5108/2024 (Α’ 65). Το προηγούμενο εδάφιο ισχύει μέχρι τη δημοσίευση στην 
Εφημερίδα της Κυβερνήσεως της κοινής απόφασης της παρ. 2 του άρθρου 143 του 
Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων (ν. 4798/2021, Α΄ 68), η οποία εκδίδεται εντός τριών (3) 
μηνών από την έναρξη ισχύος του παρόντος»  
 
3ο) Με το Άρθρο 104 Προϊστάμενοι οργανικών μονάδων- Τροποποιείται το άρθρο 143 
ν. 4798/2021 και προστίθεται παρ. 2 :«Με κοινή απόφαση των Υπουργών Δικαιοσύνης, 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και Εσωτερικών, μετά από γνώμη των Προέδρων 
του Συμβουλίου της Επικράτειας και του Αρείου Πάγου καθορίζεται η αντιστοιχία των 
Γραμματειών των Δικαστηρίων και Δικαστικών Υπηρεσιών της χώρας των ως άνω 
τομέων, σε γενικές διευθύνσεις, διευθύνσεις και τμήματα.», που επισημάνθηκε αρκετές 
φορές ως απαιτούμενη ενέργεια.  
 
4ο) Με το Άρθρο 106 Παράταση της αναστολής της μεταβατικής διάταξης του άρθρου 
228 του Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων: Η εφαρμογή του άρθρου 228 του Κώδικα 
Δικαστικών Υπαλλήλων (ν. 4798/2021, Α’ 68), σχετικά με την επιλογή προϊσταμένων 
των τομέων α), β) και δ του άρθρου 18 του Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων, 
αναστέλλεται μέχρι την 31η.3.2025.  
Η ρύθμιση αυτή ζητήθηκε από τη ΟΔΥΕ, προκειμένου να καταστεί  δυνατή η 
διαδικασία επιλογής Προϊσταμένων άμεσα και όχι με την πολυπλοκότητα των 
διαδικασιών που θέτει ο ισχύων Κώδικας Δικαστικών Υπαλλήλων.  
 
5ο) Με το Άρθρο 109 :Το πρωτοδικείο έδρας ως καθολικός διάδοχος – Τροποποίηση 
άρθρου 14 ν. 5108/2024 Στο άρθρο 14 του ν. 5108/2024 (Α΄ 65), περί μεταβατικών 
διατάξεων, προστίθεται παρ. 12 ως εξής: «12.Το πρωτοδικείο που ορίζεται ως έδρα 
πρωτοδικείου σύμφωνα με το άρθρο 6 υπεισέρχεται ως καθολικός διάδοχος στα 
δικαιώματα και τις υποχρεώσεις των μέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος 
πρωτοδικείων και ειρηνοδικείων που υπάγονται σε αυτό.». 
 
Έτσι, αντιμετωπίζεται αυτό που επισημάνθηκε από μέρους μας πολλές φορές, σχετικά 
με τη λειτουργία και διαχείριση των εκκρεμών πιστώσεων, συμβάσεων κτλ των  
καταργούμενων υπηρεσιών.  
 
Πέρα από τις παραπάνω ρυθμίσεις, που προβλέφθηκαν στο κατατεθέν  υπό συζήτηση 
σχέδιο νόμου, ζητήσαμε και την καταβολή αποζημίωσης στους συναδέλφους 
καταργούμενων Ειρηνοδικείων, που θα αναγκαστούν να μετακινούνται χωρίς δική 
τους υπαιτιότητα στη νέα έδρα εργασίας τους και η απάντηση που λάβαμε ήταν πως 
δεν προβλέπεται από το δημόσιο τέτοιου είδους αποζημίωση. Θέσαμε δε και το 
αίτημα του να προβλεφθεί ευνοϊκή διάταξη, που θα τους δίνει τη δυνατότητα, χωρίς 
όρους και προϋποθέσεις να αιτηθούν απόσπαση ή μετάθεση σε πλησιέστερη προς 
την κατοικία τους δικαστική υπηρεσία. 



Τέλος, σχετικά με τα υπόλοιπα ζητήματα που τέθηκαν και συζητήθηκαν με 

την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Δικαιοσύνης, υπήρξε η παρακάτω 

εξέλιξη: 

 

 Για την πάγια μηνιαία αποζημίωση (επίδομα ειδικών συνθηκών),  η απάντηση 
που λάβαμε ήταν πως υπάρχει διαδικασία διαπραγμάτευσης με συναρμόδιους 
υπουργούς χωρίς φυσικά αυτό να αποτελεί δέσμευση. Το άμεσο μέλλον θα δείξει εάν 
η αναφορά αυτή έχει βάση ή απλά αποτελούσε ένα διαπραγματευτικό ελιγμό.  

 Για το αίτημα της ανασύστασης - τροποποίησης του Κώδικα Δικαστικών 
Υπαλλήλων, υπήρξε θετική ανταπόκριση και η δέσμευση πως το αμέσως 
προσεχές διάστημα θα συγκροτηθεί Ομάδα Εργασίας, με τη συμμετοχή και 
εκπροσώπων της ΟΔΥΕ, ώστε σε σύντομο χρόνο να γίνουν οι απαραίτητες 
τροποποιήσεις και βελτιώσεις των διατάξεων του ισχύοντος Κώδικα.  
Για το σκοπό αυτό ήδη η ΟΔΥΕ, από την προηγούμενη θητεία, έχει εκπονήσει  
σχετικό έργο στο πλαίσιο διαπαραταξιακής επιτροπής που είχε συγκροτήσει, 
ενώ και το παρόν Δ.Σ. στην τελευταία του συνεδρίαση, αποφάσισε να 
ολοκληρώσει και να επικαιροποιήσει το έργο της επιτροπής αυτής. 

 Σχετικά με το ζήτημα  των προσλήψεων: α) αναφέρθηκε από μέρους μας η 
καθυστέρηση στους διορισμούς και ως δικαιολογία  ο Υπουργός προέβαλε το 
ότι απαιτείται επανέλεγχος δικαιολογητικών, β) ζητήσαμε την κάλυψη των 
κενών οργανικών θέσεων όλων των κλάδων και ειδικοτήτων, επαναφέροντας 
το διαχρονικό αίτημά μας για 1000 διορισμούς και η απάντηση που δόθηκε από 
τον Υπουργό, είναι ότι εξετάζεται το ενδεχόμενο προκήρυξης επιπλέον 300 
(περίπου) θέσεων Γραμματέων μέσω της ΕΣΔι καθώς και ότι αναμένεται η 
κάλυψη 100 περίπου θέσεων Πληροφορικής μέσω ΑΣΕΠ. 

 Σχετικά με το αίτημά μας για την έγκριση επιπλέον κονδυλίου για την 
υπερωριακή απασχόληση του έτους 2024, δεδομένου ότι το εγκριθέν κονδύλιο 
κάλυψε πολύ μικρό μέρος  των υπαρχουσών αναγκών, αλλά και  υπηρεσιών 
και δικαστικών υπαλλήλων, ο Υπουργός ανέφερε ότι σε επαφή με το Υπουργείο 
Οικονομικών επιδιώκει να εξασφαλίσει επιπλέον κονδύλιο για το 2024. 

 Ακόμα, έγινε ειδική αναφορά στη νέα διαδικασία των συναινετικών 
προσημειώσεων και την  ολοκλήρωσή τους με πράξη δικηγόρων σύμφωνα με 
το νόμο 5095/2024,  καθώς ο σχεδιασμός που υπήρξε, συνολικά, δεν κατάφερε 
να επιταχύνει την διεκπεραίωση των υποθέσεων. Η διαδικασία στηρίζεται σε 
ένα χρονοβόρο γραφειοκρατικό σύστημα χωρίς να λειτουργεί «ευνοϊκά» για 
τους εμπλεκόμενους  πλην δικαστών, ενώ επιβαρύνει με πολύ μεγαλύτερο 
φόρτο εργασίας, σε σχέση με το προηγούμενο καθεστώς τους δικαστικούς 
υπαλλήλους. Ζητήθηκε η ανάπτυξη εφαρμογής που θα υποστηρίζει την 
αυτόματη ανάθεση των υποθέσεων στους Δικηγόρους, άλλως να γίνεται με 
παρέμβαση των οικείων Δικηγορικών Συλλόγων. Υπήρξε δέσμευση πως σε 
επόμενο νομοσχέδιο θα υπάρξει σχετική αλλαγή.  

 Τέλος, στην αναφορά και επισήμανσή μας ότι, δεν υπάρχει από μέρους του 
Υπουργείου ένας συνολικός σχεδιασμός για το σύνολο των δικαστικών 
υπηρεσιών της χώρας ως προς τα διαδικαστικά ζητήματα που αφορούν την 
εφαρμογή του νέου δικαστικού χάρτη, δόθηκε η διαβεβαίωση πως θα 
αποσταλούν σχετικές εγκύκλιοι στις δικαστικές υπηρεσίες για την επίλυση των 
πρακτικών ζητημάτων που προκύπτουν.  

 
Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, το Δ.Σ. της ΟΔΥΕ ήταν εξαρχής 
απέναντι στις επιχειρούμενες αλλαγές του ν.5108/2024  για το νέο 
δικαστικό χάρτη, γιατί γνωρίζαμε «από μέσα», όλα τα προβλήματα 



και τις δυσλειτουργίες που θα δημιουργούσε στην απονομή της 
δικαιοσύνης. Όμως παρά την σφοδρή αντίθεσή μας και τον αγώνα 
τόσο τον δικό μας, όσο και των εμπλεκόμενων φορέων και των 
τοπικών κοινωνιών που αφορούσε το νομοσχέδιο, με την 
κοινοβουλευτική πλειοψηφία που έχει η κυβέρνηση, κατάφερε τις 
ανυποχώρητες θέσεις της να τις κάνει νόμο του κράτους. 
            
Απέναντι σ΄ αυτήν την πραγματικότητα, χρέος μας ως 
συνδικαλιστικού οργάνου, είναι να προασπίσουμε τα δικαιώματα και 
τις κατακτήσεις των εργαζομένων στα δικαστήρια   συναδέλφων μας 
Δικαστικών Υπαλλήλων και να βελτιώσουμε όσο γίνεται  
περισσότερο τις συνθήκες εργασίας τους. Στο πλαίσιο αυτό και θα 
συνεχίσουμε με όλα τα δυνατά μέσα τον αγώνα μας, για να κάνουμε 
πράξη τις διεκδικήσεις μας. 

 

Ο πλήρης εκσυγχρονισμός των υλικοτεχνικών υποδομών, η 

στελέχωση των δικαστικών υπηρεσιών με το απαραίτητο 

ανθρώπινο δυναμικό όλων των κλάδων και των ειδικοτήτων 

και η γενναία αναβάθμιση των αποδοχών μας, που θα 

επέλθει ΜΟΝΟ με την επαναθεσμοθέτηση της πάγιας μηνιαίας 

αποζημίωσης (επιδόματος ειδικών συνθηκών), αποτελούν τις  

αυτονόητες υποχρεώσεις της πολιτείας και θα είναι πάντα η 

προμετωπίδα του αγώνα μας, μέχρι την πλήρη επίτευξή τους. 

 

Ο ΑΓΩΝΑΣ ΣΥΝΕΧΙΖΕΤΑΙ …… 

 
Για το Διοικητικό Συμβούλιο 

της 
Ομοσπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος 

(Ο.Δ.Υ.Ε.) 
 
 

       Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                             Η ΓΕΝΙΚΗ  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Γιώργος Διαμάντης                                             Μαριάνθη Μισαηλίδου 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 


